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Stemmeberettigede medlemmer 

Forperson og lektor Anna Lena Sandberg (EnGeRom), dekan Kirsten Busch 

Nielsen, lektor Casper Tybjerg (KOMM), lektor Kristin Veel (IKK), lektor 

Sophie Wennerscheid (NorS), lektor Morten Fink-Jensen (Saxo), professor 

Kim Ryholt (ToRS), stud.mag. Anton Bjelke Clausen, stud.mag. özgür Yegâh 

og stud.mag. Asger Vang Jørgensen 

 

Observatører 

Prodekan for uddannelse Eva Silberschmidt Viala, prodekan for forskning og 

impact Dorthe Gert Simonsen, fakultetsdirektør Kristian Boye Petersen, 

studieadministrativ medarbejder Ragnhild Filén Wangen (EnGeRom), 

specialkonsulent Alexander Safet Memedi (U&S), 

 

Gæst 

Pkt. 3: Afdelingsleder Birgitte Grundtvig Huber (Forskning og Innovation) 

Pkt. 7: Økonomichef Annette Rahbek (Økonomicenter) 
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Afbud SIDE 2 AF 6 

 

Professor Michael Fjeldsøe (IKK), Stud.mag. Carla Jo Brückner, 

specialkonsulent Dorte Ostenfeld (NorS), specialkonsulent Caroline Gjellerod 

(LED-SEK) 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Høring: Fakultetsmålplan 2025-2028 

3. Forskningsevaluering på Det Humanistiske Fakultet 

4. Administrationsreformen 

5. Orientering om Senatsmøde d. 04. marts 2024 

6. Mangfoldighedsarbejdet 

a. HUM Mangfoldighedsudvalget 

b. Orientering om KU’s Monitoreringsrapport vedr. handleplan for 

ligestilling og diversitet 

c. Orientering om Høring over temaer i KU’s næste handleplan for 

diversitet, ligestilling og inklusion 

7. Økonomi: Budgetrammer 2024-2027 

8. Uddannelseslandskabet 

9. Meddelelser fra dekanatet 

a. Tildeling af doktorgrader 

b. Campusplanarbejdet 

10. Næste møde (d. 23. april 2024). Forslag til dagsordenspunkter: 

- Doktordisputatser 

11. Eventuelt 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt. 

 

2. Høring Fakultetsmålplan 2025-2028 

Dekan Kirsten Busch Nielsen introducerede indholdet i 

fakultetsmålplanen og målplanens sammenhæng med KU-strategien 

samt informerede om, at der endnu ikke er lavet en realiseringsplan 

for KU-strategien. 

Den efterfølgende høring centrerede sig om følgende: 

 Aktuelle samfundsudfordringer står nævnt flere steder i 

fakultetsmålplanen. Det kunne overvejes, om det er muligt at ændre 

på formuleringerne, så forskere, der ikke primært beskæftiger sig 

med aktuelle samfundsudfordringer, også kan genkende sig selv i 



målplanen. Det kunne evt. overvejes, om det er muligt at slette SIDE 3 AF 6 

 

ordet ”aktuelle” visse steder. 

 

 Ord som ”styrke” og ”øge” er gennemgående for 

milepælspunkterne i målplanen. Med tanke på ikke mindst 

kandidatreformen og administrationsreformen kunne det overvejes, 

om der også skulle være milepæle, som italesætter en målsætning 

om på relevante områder at ”fastholde” eller ”sikre” status quo 

samt så uforstyrrede arbejdsforhold som muligt. 

 Fakultetsmålplanen indeholder mange milepæle, som kræver 

ressourcer. Det kunne overvejes, om det er muligt at skære ned på 

antallet af milepæle. 

 

 Det må gerne understreges, hvordan fakultet og institutter kan 

sikre, at øget volumen af ekstern forskningsfinansiering ikke, 

modsat intentionen, udfordrer den mangfoldige forskning på 

humaniora. 

 

 Under afsnittet ”Mennesker og Organisation” nævnes et 

”forståelsespapir” om forsker og underviserrollen og om academic 

citizenship. Da dette forståelsespapir endnu ikke foreligger, er 

bemærkningen indforstået. Det kunne evt. formuleres som work in 

progress. 

Milepælspunktet kunne omformuleres til: Færdiggøre og 

implementere forståelsespapir om forsker- og underviserrollen og 

om academic citizenship som er under udarbejdelse i samarbejde 

mellem VIP og ledelse (fakultet og institutter). 

 

 Det kunne overvejes, om der under afsnittet ”Mennesker og 

Organisation” kunne være en milepæl, der italesatte ambitionen om 

at skabe et inspirerende studiemiljø. Konkrete forslag kunne fx 

være genoprettelsen af dialogmøder med dekanatet og 

studenterrepræsentanter samt styrkelse/understøttelse af fagrådene 

og fagrådssamarbejdet på fakultetet. 

 

 Under afsnittet ”Ressourcer og infrastrukturer” kunne det mere 

konkret gerne anføres, hvordan fakultetet påtænker at gribe selve 

processen an, når fire fakulteter skal flytte sammen på campus, 

dette både med henblik på strategiske overvejelser og den konkrete 

planlægning, når flytteprojektet skal virkeliggøres. 

Afbud SIDE 2 AF 6.



Opfølgning: Udkast til høringssvar er sendt til Akademisk Råd den SIDE 4 AF 6 

 

14.03.2024 og godkendt høringssvar er sendt til dekanatet den 

21.03.2024. 

 

3. Forskningsevaluering på Det Humanistiske Fakultet 

Prodekan Dorthe Gert Simonsen præsenterede fakultetsrapporten 

samt processen for udarbejdelsen af fakultetsrapporten som bygger 

på institutternes og CIP’s forskningsrapporter. 

Rådets efterfølgende drøftelse centrerede sig om balancerne mellem 

basismiddel- og ekstern finansiering af forskning og mellem 

grundforskning og mere strategisk forskning, arbejdet med 

forskningsstrategisk afklaring på institutterne, onboarding som 

redskab til at styrke mangfoldighed og internationalisering, den 

humanistiske forsknings særpræg, udvikling af definitioner og 

indikatorer for forskningskvalitet samt forskerrollen. Der blev 

desuden spurgt til, om evalueringsrapporten udelukkende skrives på 

engelsk, eller om der også kommer en dansk version, jf. princippet 

om parallelsproglighed. KU laver hele evalueringen på engelsk. 

 

4. Administrationsreformen 

Forperson Anna Sandberg informerede om, at VIP-medlemmerne i 

Akademisk Råd har skrevet et kritisk indlæg i Uniavisen (Link til 

indlægget). Herefter gav dekan Kirsten Busch Nielsen en kort 

præsentation af processen for administrationsreformen frem mod 

bestyrelsesmødet d. 19. juni 204, hvor bestyrelsen tager stilling til et 

samlet design af administrationen. 

Rådets efterfølgende drøftelse centrerede sig om bekymringen for 

administrative opgaveglidninger, frygten for en mindre smidig 

administration, bekymring for, at centraliseringen er blevet et mål i 

sig selv, eventuelle utilsigtede følgevirkninger ved 

administrationsreformen og hvordan der tages hånd om dem, 

prioritering af opgaver mellem fakulteter samt nødvendigheden af at 

have en klar kommunikationsstrategi ift. eventuelle ændringer af 

procedurer for henvendelser til administrationen. 

 

5. Orientering om senatsmøde d. 04. marts 2024 

Forperson Anna Sandberg introducerede kort til senatsmødets 

dagsorden og Rådets repræsentanter i Senatet refererede kort fra 

drøftelserne af akademisk frihed samt KU’s næste handleplan for 

ligestilling og diversitet. 

målplanen. Det kunne evt. overvejes, om det er muligt at slette SIDE 3 AF 6.

https://uniavisen.dk/vip-og-tap-skal-staa-sammen/
https://uniavisen.dk/vip-og-tap-skal-staa-sammen/


Referater fra senatsmøderne kan findes på KUnet (Link). SIDE 5 AF 6 

 

 

 

6. Mangfoldighedsarbejdet 

a. HUM Mangfoldighedsudvalg 

Dekan Kirsten Busch Nielsen orienterede om HUM 

Mangfoldighedsudvalget. Udvalget vælger selv temaer for 

udvalgsmøderne. Det er ikke udvalgets opgave at udarbejde 

konkrete indsatser, men i stedet at drøfte og evt. ”skubbe til” 

dagsordener om mangfoldighed på fakultetet og universitetet. 

Temaet for udvalgets første møde d. 28. februar 2024, var 

”Sårbare studerende”. Temaet for næste møde vedrører 

sammenhængen mellem fællesskab og mangfoldighed blandt 

medarbejdere og studerende. 

 

b. Orientering om KU’s Monitoreringsrapport vedr. handleplan for 

ligestilling og diversitet 

Dekan Kirsten Busch Nielsen orienterede om processen for 

udarbejdelsen af og indholdet i KU’s Monitorereringsrapport 

vedr. handleplan for ligestilling og diversitet. 

 

c. Orientering om Høring over temaer i KU’s næste handleplan for 

diversitet, ligestilling og inklusion 

Senatet havde d. 4. marts 2024 temaer i KU’s næste handleplan 

for diversitet, ligestilling og inklusion i høring. Akademisk Råd 

er ikke høringspart, men Ledelsessekretariatet sender gerne 

eventuelle kommentarer fra Akademisk Råd til FHR. 

Rådets efterfølgende drøftelse centrerede sig herefter om den 

manglende fokus på etnisk mangfoldighed og manglen på 

statistik på dette område samt indsatser mod ubevidste biases i 

ansættelser. 

 

7. Økonomi: Budgetrammer 2024-2027 

Økonomichef Annette Rahbek orienterende om fakultetets 

budgetrammer for 2024-2027. 

 

8. Uddannelseslandskabet 

Opfølgning: Udkast til høringssvar er sendt til Akademisk Råd den SIDE 4 AF 6.

https://kunet.ku.dk/om-ku/organisation/beslutninger-paa-KU/f%C3%A6lles-niveau-ku/r%C3%A5dgivende-udvalg/senatet/m%C3%B8der/Sider/default.aspx


Prodekan Eva Silberschmidt Viala orienterede om, at Fakultetets SIDE 6 AF 6 

 

uddannelsesudvalg (FUU) har inviteret til workshop om de nye 

tilvalgsfagpakker for alle interesserede, der overvejer at være 

involveret i arbejdet (link til arrangementet). 

Rådets efterfølgende drøftelse centrerede sig om processen for 

interessetilkendegivelse for tilvalgsfagpakker, baggrunden for, 

hvorfor der skal indsendes interessetilkendegivelser, udfordringerne 

for småfag ifm. den nye tilvalgsstruktur. Der blev desuden opfordret 

til at lave en model for, hvordan tilvalgspakker kan udvikles og 

udbydes på tværs af institutter og samtidig lokaliseres i ét 

studienævn. 

 

9. Meddelelser 

a. Tildeling af doktorgrader 

Dekan Kirsten Busch Nielsen informerede om, at lektor Casper 

Tybjerg den 29. februar 2024 blev tildelt doktorgraden. 

Akademisk Råd lykønskede Casper Tybjerg med den filosofiske 

doktorgrad. 

Herefter informerede Kirsten om, at disputatser vil være et 

dagsordenspunkt på et kommende møde i AR. Punktet vil 

omhandle regler og formalia for disputatsbedømmelser samt en 

drøftelse om proces ved konferering af doktorgrader. 

 

b. Campusplanarbejdet 

Dekan Kirsten Busch Nielsen informerede om, at der intet nyt er 

at berette om campusplanarbejdet, da styregruppen har stillet det 

konkrete arbejde i ro med henvisning til, at 

administrationsreformen ventes at påvirke campusudviklingen. 

 

10. Næste møde (d. 23. april 2024). Forslag til dagsordenspunkter 

- Doktorgrader 

Det blev af rådet foreslået at tilvalgsfagpakker sættes på 

dagsordenen ved et kommende møde. Dette for at erfaringsudveksle 

institutterne i mellem. 

 

11. Eventuelt 

Intet til referat. 

Referater fra senatsmøderne kan findes på KUnet (Link). SIDE 5 AF 6.

https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/sider/nu-begynder-arbejdet-med-at-udvikle-tilvalg-hum.aspx
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